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Draga braćo i sestre, dobar dan!

Danas, na svetkovinu Uznesenja Blažene Djevice Marije, promatramo je kako tijelom i dušom
uzlazi u nebesku slavu. I u današnjem je se Evanđelju predstavlja dok se uspinje, ovaj put „u
Gorje“ (Lk 1, 39). Zašto se uspinje? Zato da pomogne svojoj rođakinji Elizabeti, i ondje svečano
proglašava radosni hvalospjev Veliča. Marija uzlazi i Božja riječ nam otkriva ono što je
karakterizira dok uzlazi: služenje bližnjemu i veličanje Boga. Oboje: Marija je žena služenja
bližnjemu i Marija je žena koja uzdiže hvalu Bogu. Evanđelist Luka, k tome, opisuje sam Kristov
život kao uspon prema gore, prema Jeruzalemu, mjestu sebedarja na križu, a na isti način opisuje
i Marijin hod. Ukratko, Isus i Marija prolaze isti put: dva života koja se uspinju prema gore, slaveći
Boga i služeći braći i sestrama. Isus kao Otkupitelj, koji daje život za nas, za naše opravdanje.
Marija kao službenica koja ide služiti: dva života koji pobjeđuju smrt i ponovno ustaju na život; dva
života čije su tajne služenje i hvala. Zadržimo se na ta dva vida: služenje i hvala.

Služenje. Kad se priginjemo kako bismo služili braći i sestrama, mi se uzdižemo: ljubav je ta koja
uzdiže život. Idemo služiti braći i sestrama i tim se služenjem „penjemo“. Ali služiti nije lako: Majka
Božja, koja je tek začela Isusa, prelazi gotovo 150 kilometara da bi iz Nazareta stigla do
Elizabetine kuće! Pomaganje nas stoji truda! To i mi doživljavamo u trudu, strpljenju i brigama koje
uključuje briga za druge. Pomislimo, na primjer, na kilometre koje mnogi prijeđu svaki dan da bi
došli na posao i vratili se s posla te izvršili mnoge zadatke u korist bližnjih; pomislimo na
žrtvovanje vremena i sna za brigu o novorođenčetu ili starijoj osobi; kao i na predanost u služenju
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onima koji nemaju čime uzvratiti, u Crkvi kao i u volontiranju. Divim se volonterima. Naporno je, ali
se tako uzdižemo uvis, zaslužujemo nebo!

Služenje, međutim, riskira da bude besplodno bez hvale Bogu. Kad Marija ulazi u kuću svoje
rođakinje, ona veliča Gospodina. Ne govori o svom umoru od puta, nego joj iz srca izvire radosna
pjesma. Jer tko ljubi Boga, zna što je hvala. I današnje nam Evanđelje pokazuje „vodopad hvale“:
dijete poskakuje od radosti u Elizabetinoj utrobi (usp. Lk 1, 44), koja izgovara riječi blagoslova i
„prvo blaženstvo“: „Blažena ti što povjerova“ (Lk 1, 45), a sve ima vrhunac u Mariji koja svečano
proglašava Veliča (usp. Lk 1,46-55). Hvala umnaža radost. Hvala je poput ljestava: uzdiže srca k
nebu. Hvala uzdiže duh k nebu i pobjeđuje napast potištenosti. Jeste li primijetili da dosadni ljudi,
oni koji žive od tračeva, nisu sposobni uzdizati hvalu? Zapitajte se: znam li uzdizati hvalu? Kako je
dobro svaki dan hvaliti Boga, a i druge! Kako je dobro živjeti sa zahvalnošću i blagoslovom
umjesto sa žalopojkama i kukanjem, dići glavu gore, a ne objesiti nos! Kukanje: ima ljudi koji
kukaju po cijeli dan. A Bog ti je tako blizu, on te stvorio, gledaj stvari koje ti je dao. Hvali, hvali! I to
je duhovno zdravlje.

Služenje i hvala. Pokušajmo se zapitati: živim li svoj rad i svakodnevne poslove s duhom
služenja? Posvećujem li se nekome besplatno, bez traženja neposredne koristi? Ukratko, činim li
služenje „odskočnom daskom“ svog života? I razmišljajući o hvali: znam li, poput Marije, klicati u
Bogu (usp. Lk 1, 47)? Blagoslivljam li Gospodina u molitvi? I, nakon što sam mu uzdigao hvalu,
širim li njegovu radost među ljudima koje susrećem? Neka svatko pokuša odgovoriti na ta pitanja.

Neka nam naša Majka, na nebo uznesena, pomogne uzdizati se svaki dan sve više uvis kroz
služenje i hvalu.

________________________________________________

Nakon Angelusa

Draga braćo i sestre!

Od srca pozdravljam sve vas prisutne, Rimljane i hodočasnike iz raznih zemalja. Posebno
pozdravljam mlade iz Veronske biskupije, uz najljepše želje za njihovo ljetno iskustvo u Rimu.

Danas povjeravamo Mariji na nebo uznesenoj prošnju za mir, u Ukrajini i u svim krajevima
razdiranim ratom: mnogo ih je, nažalost! Buka oružja zaglušuje pokušaje dijaloga; zakon sile
prevladava nad silom zakona. Ali nemojmo se obeshrabriti, nastavimo se nadati i moliti, jer Bog je
taj koji vodi povijest. Neka posluša naš glas!

Danas, na Gospin dan, pozdravljam djecu Bezgrešne! Sretan blagdan svima! Ne zaboravite,
molim vas, moliti za mene. Dobar tek i doviđenja!
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